

RESOLUTIONS

adopted by the Council
at its thirty-seventh session

2153 (XXXVII). Report of the United Nations Visiting Mission to the Trust Territory of the Pacific Islands, 1970

The Trusteeship Council,

Having examined at its thirty-seventh session the report of the United Nations Visiting Mission to the Trust Territory of the Pacific Islands, 1970,³

Having heard the oral observations made by the representatives of the United States of America concerning the report,

1. *Takes note of the report of the Visiting Mission and of the observations of the Administering Authority thereon;*

2. *Expresses its appreciation of the work accomplished by the Visiting Mission on its behalf;*

3. *Draws attention to the fact that, at its thirty-seventh session, in formulating its own conclusions and recommendations on conditions in the Trust Territory, the Trusteeship Council took into account the recommendations and observations of the Visiting Mission and the observations of the Administering Authority thereon;*

4. *Decides that it will continue to take these recommendations, conclusions and observations into account in future examination of matters relating to the Trust Territory concerned;*

5. *Invites the Administering Authority to take into account the recommendations and conclusions of the Visiting Mission as well as the comments made thereon by the members of the Trusteeship Council;*

6. *Decides, in accordance with rule 98 of its rules of procedure, that the report of the Visiting Mission and the text of the present resolution shall be distributed in an appropriate form.*

*1370th meeting,
19 June 1970.*

2154 (XXXVII). Terms of reference of the United Nations Visiting Mission to the Trust Territory of New Guinea, 1971

The Trusteeship Council,

Having decided to dispatch a periodic visiting mission to the Trust Territory of New Guinea in 1971,

Recalling the request made to the Trusteeship Council by the General Assembly, in paragraph 5 of its resolution 2590 (XXIV) of 16 December 1969, to include non-members of the Trusteeship Council in its periodic visiting missions to the Trust Territory of

RESOLUTIONS

adoptées par le Conseil
à sa trente-septième session

2153 (XXXVII). Rapport de la Mission de visite des Nations Unies dans le Territoire sous tutelle des Iles du Pacifique (1970)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné à sa trente-septième session le rapport de la Mission de visite des Nations Unies dans le Territoire sous tutelle des Iles du Pacifique (1970)³,

Ayant entendu les observations faites oralement par les représentants des Etats-Unis d'Amérique au sujet dudit rapport,

1. *Prend acte du rapport de la Mission de visite et des observations de l'Autorité administrante à son sujet;*

2. *Exprime sa satisfaction du travail accompli par la Mission de visite en son nom;*

3. *Appelle l'attention sur le fait qu'à sa trente-septième session il a tenu compte, pour formuler ses propres conclusions et recommandations sur la situation dans le Territoire sous tutelle, des recommandations et observations de la Mission de visite, ainsi que des observations présentées par l'Autorité administrante à leur sujet;*

4. *Décide de continuer à tenir compte de ces recommandations, conclusions et observations lorsqu'il examinera à l'avenir les questions relatives au Territoire sous tutelle intéressé;*

5. *Invite l'Autorité administrante à tenir compte des recommandations et conclusions de la Mission de visite, ainsi que des observations faites à ce sujet par les membres du Conseil de tutelle;*

6. *Décide, conformément à l'article 98 de son règlement intérieur, de faire distribuer sous une forme appropriée le rapport de la Mission de visite et le texte de la présente résolution.*

*1370^e séance,
19 juin 1970.*

2154 (XXXVII). Mandat de la Mission de visite des Nations Unies dans le Territoire sous tutelle de la Nouvelle-Guinée (1971)

Le Conseil de tutelle,

Ayant décidé d'envoyer en 1971 une mission de visite périodique dans le Territoire sous tutelle de la Nouvelle-Guinée,

Rappelant que l'Assemblée générale, au paragraphe 5 du dispositif de sa résolution 2590 (XXIV), a prié le Conseil de tutelle d'inclure dans les missions de visite périodiques qu'il envoie dans le Territoire sous tutelle de la Nouvelle-Guinée des personnes qui ne sont pas

³ *Ibid.*